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Na osnovu Olana 187. i 188. Poslovnika Skup§tine Crne Gore, ministru zdravlja dr Miodragu
Radunovitu postavljam sljedeee

POSLANINO PITANJE:

Da li je tadan podatak da na operaciju katarakte u Kliniakom centru Crne Gore oeka 1000 pacijenata,
koji su razlozi ovolikog broja pacijenata i Sto Ministarstvo zdravlja radi na rje'Savanju tog problema?

Obrazloie nj e

U zadnjih nekoliko mjeseci pacijenti koji Oekaju na operaciju katarkte suoCeni su sa problemom duieg
oekanja, uz obrazIolenje Kliniokog centra One Gore da ve6 1000 pacijenata aeka na operaciju
katarakte. Pa imajuti u vidu pritute velikog broja gradana mourn Ministarstvo zdravlja da obavijesti
javnost kada 6e biti rije§eni ovi problemi.
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PODGORICA

Predmet . Odgovor na poslanieko pitanje poslanice Zorice Kovaeevie

Zorica Kovaeevie, poslanica u Skupkini Crne Gore, postavila je pitanje
koje glasi:

Da li je taean podatak da na operaciju katarakte u Klinikom centru Crne
Gore eeka 1000 pacijenata, koji su razIozi ovolikog broja pacijenata i to
Ministarstvo zdravlja radi na rjegavanju tog problema?

Obrazloenje

U zadnjih nekoliko mjeseci pacijenti koji eekaju na operaciju katarakte
suoeeni su sa problemom dtl±eg eekanja, uz obraz1o2enje Klinièkog centra Cite
Gore da vee 1000 pacijenata 'deka na operaciju katarakte. Pa imajuai u vidu
pritulbe velikog broja gradana mourn Ministarstvo zdravlja da obavijesti javnost
kada oe biti rijegni ovi problemi.

U vezi sa postavljenim pitanjem daje se

ODGOVOR

U pripremi za odgovor na Va ge pitanje, trai1i smo i stavove menad2menta
KC kao i klinike za oftalmologiju. Vage pitanje je na mjestu i odraava
zabrinutost jer veliki broj primjedbi koje ste saopkili upueuje se i Ministrastvu
zdravlja od strane pacijentata.

Iz odgovora KC citiram "Klinika za oftalmologiju ove ustanove je suoeena
sa deficitom specijalistiekog kadra, prelaskom ljekara u privatnu praksu i
nedostatkom prostora za adekvatan broj pregleda i operativnih zahvata.
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Operacija katarakte je najeegoa operacija u humanoj populaciji i broj
se poveeava sa poveoanjem trajanja duline 2ivota a takav trend je prisutan u
cijelom svijetu. Zbog gore navedenog, Klinika za oftalmologiju je optereeena
stalnim prilivom pacijenata i potrebom formiranja listi eekanja na operacije
katarakte, koja na clan 27.10.2014 iznosi 1047 pacijenata. Medu navedenim
pacijentima su i oni kojima je operisano jedno oko i oekaju na operaciju
drugog oka" zavrgen citat.

Medutim, stay Ministarstva zdravlja je da problemi u funkcionisanju
zdravstvene ustanove iii njenog segmenta, bez obzira na uzrok, ne smiju da
budu barijera dostupnoj zdravstvenoj usluzi, posebno to sve promjene
zahtijevaju vrijeme a pacijent ne smije da trpi. Na2alost, ovdje su pacijenti
izlo2eni dugom eekanju i potpunoj barijeri, jer niti mogu biti operisani niti
im se daje saglasnost da budu upudeni u ustanove sa kojima je FZO potpisao
ugovor za operacije katarakte.

Nije prihvatljivo da pacijent eeka na pregled (na Klinici je zaposleno 14
specijalista oftalmologa), smatram da bi rad u dvije smjene rijegio problem
ambulantnih pregleda, dakle, samo kvalitetnijom organizacijom radnog
vremena. Prepoznajuei uska grla, eekanja na preglede i operaciju kataralcte, kao
i lijeeenje bolesti zadnjeg segmenta oka, FZO je uputio poziv privatnim
zdravstvenim ustanovama za ambulnatne preglede i za operacije katarakte, kao i
lijeeenje bolesti zadnjeg segmenta oka.

Upravo da bi smo eliminisali barijere i zaustavili maltretiranja pacijenata
potpisani su ugovori sa PZU "Lutovac " u Beranama, PZU "Radojevie" i PZU "
Jovovic" u Podgorici, a sa bolnicama "CODRA" i "Optimal", takode u
Podgorici, za operacije katarakte i lijeeenje zadnjeg segmenta oka.

Paradoksalno je da nakon ovih potpisanih ugovora imamo jo§ izrilenije
barijere, jer do sada je iz KC data saglasnost da se uputi u Bolnicu "Codra" na
operaciju katarakte za 73 pacijenta, za lijeeenje bolesti zadnjeg segmenta oka 4
(slovima eetiri). U zdravsvenu ustanovu "Optimal" za operacije katarakte je
upueeno 183 pacijenta, a za zadnji segment oka deset (10). Pitam za gto i eiji je
to interes? Pacijenata i Ministarstva nije. Za sve ono to se ne mole uraditi u
Crnoj Gori, FZO je sklopio ugovore sa ustanovama za lijeeenje bolesti oka u
Beogradu.

Sve ovo bi bibo razumljivo da konsultanti i doktori koji rade u tim
ustanovama nijesu eminentna imena iz regiona, profesori univerziteta, svjetski
priznati oftalmolo gki autoriteti.

Oeekivao sam da ee nakon razgovora sa vodeeim ljudima Klinike i
menadzmentom KC tadagnja lista eekanja za operacije katarakte biti eliminisana
(bibo je 578 pacijenta na eekanju), danas ih eeka 1047 Naalost, ona je skoro
duplirana. Uz sva obrazlolenja, nema opravdanja! Iako u obrazlolenju stoji da
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imamo deficit specijalistiolcog kadra, prekinuli smo dolazak eminentnih ljekara
oftalmologa iz regiona u KC koji su za vikend operisali po 25 pacijenata za
skromnu finansijsku nadoknadu a istovremeno bili edukatori mladjih kolega.
Mislim da to nije politika dostupnosti usluga pacijentima, i sigurno je jedan od
razloga dupliranja broja ljudi koji su na listi eekanja.

Ima dosta opravdanih primjedbi pacijenata, upute se sa izvje gtajem ljekara
specijaliste oftalmologa sa sjevera iii juga zemlje na operaciju katarakte, u KC
im saopgtavaju datum pregleda od strane oftalmologa KC za tri mjeseca a potom
oe se vidjeti kada Oe biti stavljen na listu. I tako u nedogled.

NeodrZavanje vizita od strane delurnog dolctora, upuOivanje u sopstvenu
privatnu ordinaciju za operacije katarakte, fiziolco lomljenje skupocjene
aparature za operacije kataralcte na klinici, nepo gtovanje lista eekanja itd. samo
su primjeri zloupotreba i lo ge organizovanosti rada Klinike. (Ovo je samo dio
primjedbi koje dodu u Ministarstvo putem aIbi, elektronskom pogtom
pozivom na besplatni telefon).

Hitno se mora rije giti organizacija rada na Klinici na drugaeiji
mein. Menacament je uradio analizu rada i predloZio rjesenja.

Medutim, Ministarstvo vidi rje genje na sljedeei naein: u DZ Podgorica
postoji opremljen kabinet za oftalmologiju, treba ga staviti u funkciju. U DZ
postoji specijalista oftalmolog i uz specijaliste iz Klinike za oftalmologiju treba
organizovati puno radno vrijeme ambulantni, rad u poliklinici i u Domu
zdravlja. Uklanjajuei sve birolcratske barijere, pacijentima treba omoguciti
preglede i lijecenje, u ustanovama u CG sa kojima FZO ima potpisan sporazum
za pregled i lijeeenje oftalmoloskih pacijenata. Dodatnim angalovanjem
eksperata iz regiona treba hitno omogueiti pruZ'anje kvalitetne i dostupne
zdravstvene zagtite u KC, jer njihov jedan dolazak i rad vikendom ko gta koliko i
avionska karta za pacijenta i njegovog pratioca, pod ovim podrazumijevam i
operacije katarakte i lijeeenje bolesti zadnjeg segmenta oka.

Predlogom projekta, koji podilavam, dodatnim stimulisanjem zaposlenih
u Klinici koji su kompetentni za pru2anje ovih usluga, treba omoguoiti
eliminisanje lisle eekanja i time pokazati da dobra organizacija rada, puna
posveeenost poslu svih zaposlenih, transparentnost listi eekanja, budu dobar
putokaz na koji nacin se mogu prevazici i opravdani a pogotovo neopravdani
razlozi za los rad i losu organizaciju. 0 vremensk:mo ckiiu_rro one:hblih goy, rio, all
vee poeetkom nedelje ova rjegenja treba da budu predine g• elementacije.
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